

មជ្ឈមណ្ឌលបញ្ជាការជំងឺរាតត្បាតកណ្តាលក្រុងបាននិយាយថា នឹងពិភាក្សាអំពីស្ថានភាពជំងឺរាតត្បាតក្នុងស្រុកបច្ចុប្បន្ន និងវិធានការត្រួតពិនិត្យបច្ចុប្បន្នសម្រាប់ករណីដែលបានបញ្ជាក់រកឃើញ។ បន្ទាប់ពីពិគ្រោះជាមួយអ្នកជំនាញ ចាប់ផ្តើមពីថ្ងៃទី 14 ខែវិច្ឆិកា (ថ្ងៃដែលអ្នកបានបញ្ជាក់ចាប់ផ្តើមនៅដាច់ដោយឡែក ថ្ងៃទី 0) ការគ្រប់គ្រងសុខភាពដោយឯកជននៅផ្ទះ/ដោយថែទាំដោយខ្លួនឯងនៃអ្នកជំងឺដែលមិនមានជំងឺ COVID-19 ដែលបានបញ្ជាក់ថាពុំរងប្រើការថែទាំនៅផ្ទះត្រូវបានប្តូរទៅជា "5+n ថ្ងៃ" នោះគឺបន្ទាប់ពី 5 ថ្ងៃនៃការថែទាំផ្ទះសម្រាប់អ្នកជំងឺដែលបានបញ្ជាក់រួច ប្រសិនបើការធ្វើតេស្តរហ័សគឺអវិជ្ជមាន ការគ្រប់គ្រងសុខភាពខ្លួនឯងមិនត្រូវបានទាមទារទេ។ ប្រសិនបើការធ្វើតេស្តរហ័សមានការវិជ្ជមាន ការគ្រប់គ្រងសុខភាពខ្លួនឯងត្រូវបានបន្តរហូតដល់ថ្ងៃធ្វើតេស្តរហ័សគឺទទួលបានអវិជ្ជមាន ឬរហូតដល់ 7 ថ្ងៃចាប់ពីថ្ងៃចេញផ្សាយនៃការដាក់ឱ្យនៅដាច់ដោយឡែក។

សេចក្តីណែនាំរបស់មជ្ឈមណ្ឌលបញ្ជាការ អ្នកជំនាញបាននិយាយនៅក្នុងកិច្ចប្រជុំថា ពេលនេះជំងឺរាតត្បាតក្នុងស្រុកបានឈានដល់កម្រិតកំពូលខ្ពស់ហើយ។ នេះបើតាមការសង្កេតបឋម របស់មជ្ឈមណ្ឌលបញ្ជាការ នៃជំងឺរាតត្បាតនេះមានអត្រាមរណភាពទាបសម្រាប់គ្រប់ក្រុមអាយុជាងមុននៃការជំងឺរាតត្បាត នាពេលបច្ចុប្បន្ននេះ អត្រាគ្របដណ្តប់លើវ៉ាក់សាំងនៃប្រជាជនទាំងមូលមានកម្រិតខ្ពស់ ចំនួនករណីដែលបានបញ្ជាក់ក៏បានរាប់ជាសមាមាត្រជាក់លាក់នៃចំនួនប្រជាពលរដ្ឋផងដែរ។ ចាប់ពីថ្ងៃកំណត់នៃការដាក់ឱ្យនៅដាច់ដោយឡែក ចំនួន 7 ថ្ងៃ ។

មជ្ឈមណ្ឌលបញ្ជាការពន្យល់ អ្នកជំនាញបាននិយាយនៅក្នុងកិច្ចប្រជុំថា នាពេលបច្ចុប្បន្ននេះ ជំងឺរាតត្បាតក្នុងស្រុកបានផុតរយៈពេលជាយូរមកហើយ បើយោងតាមការសង្កេតបឋមរបស់មជ្ឈមណ្ឌលបញ្ជាការ អត្រាមរណភាពនៃការរីករាលដាលនេះគឺទាបជាងកាលមុននៃការរីករាលដាល។ ចំនួនប្រជាជនទាំងអស់ដែលមានករណីជា ច្រើនហើយរីករាលដាល ចំនួនករណីដែលបានបញ្ជាក់ក៏បានគិតជាសមាមាត្រជាក់លាក់នៃចំនួនប្រជាជនផងដែរ។ សហគមន៍បានការពារក្រុមជាក់លាក់រួចហើយ។ ដើម្បីលើកកម្ពស់ការអភិវឌ្ឍសង្គម និងសេដ្ឋកិច្ចក្នុងយុគសម័យក្រោយការរាតត្បាត និងគិតគូរពីតម្រូវការរបស់ប្រជាជនក្នុងស្រុក ដោយយោងទៅលើវិធានការបង្ការជំងឺរាតត្បាតនៃប្រទេសផ្សេងៗ និងអក្សរសិល្ប៍ពាក់ព័ន្ធ ត្រូវបានណែនាំអោយទុកនៅឱ្យឯកជនសម្រាប់ការពារ ចំពោះ អ្នកជំងឺដែលមានរោគវិនិច្ឆ័យទទួលបានយ៉ាងជ្រុំជ្រងំដែលទទួលបានការថែទាំនៅផ្ទះ បច្ចុប្បន្នអាចត្រូវបានកែសម្រួលពី 7 ថ្ងៃ ទៅ 5 ថ្ងៃហើយបន្ទាប់ពីការដាក់ឱ្យនៅដាច់ដោយឡែកពីគេ។ ការគ្រប់គ្រងសុខភាពដោយខ្លួនឯងរយៈពេល 7 ថ្ងៃ វិធានការត្រួតពិនិត្យដែលពាក់ព័ន្ធត្រូវបានលើក ប្រសិនបើករណីដែលបានបញ្ជាក់គឺអវិជ្ជមានក្នុងការពិនិត្យរហ័ស អំឡុងពេលគ្រប់គ្រងសុខភាពដោយខ្លួនឯង ឬប្រសិនបើវាមានរយៈពេល 7 ថ្ងៃចាប់តាំងពីការចេញផ្សាយការដាច់ពីគេ។ លើសពីនេះទៀត ដោយពិចារណាចាប់ពីថ្ងៃទី 7 ខែវិច្ឆិកាទៅ វិធានការគ្រប់គ្រងសុខភាពដែលកំណត់ឱ្យនៅម្នាក់ឯងនឹងត្រូវបានកែសម្រួលបន្ទាប់ពីអ្នកជំងឺដែលត្រូវបានបញ្ជាក់ត្រូវបានដោះលែងពី "0+7 ថ្ងៃការពារជំងឺរាតត្បាតដោយខ្លួនឯង" នឹងត្រូវបានអនុម័តយ៉ាងពេញលេញសម្រាប់ទំនាក់ទំនងដែលពាក់ព័ន្ធ ហើយនិង វិធានការ។

មជ្ឈមណ្ឌលបញ្ជាការរំលឹកដល់អ្នកដែលនៅតែត្រូវការគ្រប់គ្រងសុខភាពខ្លួនឯង។ ក្នុងអំឡុងពេលនេះ ពួកគេគួរតែជៀសវាងការចូល និងចាកចេញពីកន្លែងដែលមិនអាចរក្សាគម្លាតសង្គម ឬកន្លែងដែលវាងាយស្រួលក្នុងការទំនាក់ទំនងជិតស្និទ្ធជាមួយអ្នកដែលមិនបានបញ្ជាក់។ សកម្មភាពជាក្រុមដូចជាការជួបជុំគ្នានិងការជួបជុំត្រូវបានហាមឃាត់ ហើយពួកគេគួរតែអនុវត្តតាម ការឆ្លើយតបខាងវេជ្ជសាស្ត្របច្ចុប្បន្នដើម្បីការពារខ្លួនអ្នកនិងអ្នកដទៃ។

មជ្ឈមណ្ឌលបញ្ជាការអំពាវនាវថា នៅពេលដែលជំងឺរាតត្បាតថយចុះ វិធានការបង្ការជំងឺរាតត្បាតផ្សេងៗនឹងត្រូវបានបន្ធូរបន្ថយជាបណ្តើរៗ ហើយការសំរេចចិត្តនិងវិលមករកភាពប្រក្រតីឡើងវិញ។ សូមសាធារណជនចូលរួមសហការជាមួយវិធានការបង្ការ និងការណែនាំពាក់ព័ន្ធ អនុវត្តវិធានការការពារអនាម័យ ដូចជាការលាងដៃញឹកញាប់ និងក្អក។ សីលធម៌ និងណែនាំការចាក់វ៉ាក់សាំងប្រឆាំងនឹង COVID-19។ ដើម្បីបង្កើនការការពារខ្លួន និងសហគមន៍ និងកាត់បន្ថយហានិភ័យនៃការចម្លងជំងឺ។